
 

Dotyczy: nielegaln

 

Szanowny Panie Prezydencie, 

Zwracam się z prośbą o natychmiastowe podjęcie działań związanych z 
wywieszaniem banerów wyborczych na terenie Miasta Krakowa
krajobrazowej obowiązującej na terenie naszego miasta, tego rodzaju reklamy i banery, w ty
materiały wyborcze, mogą być umieszczane wyłącznie w sposób przewidziany przepisami prawa lub 
na podstawie stosownego rozporządzenia.

W ubiegłorocznych wyborach samorządowych ówczesny Prezydent wydał specjalne rozporządzenie 
umożliwiające komitetom wyborczym 
do chwili obecnej Pan Prezydent nie wydał analogicznego rozporządzenia, co oznacza
materiały wyborcze rozwieszone na terenie Krakowa bez stosownego zezwolenia naruszają zapisy 
uchwały krajobrazowej. 

Sytuację tę widać na przykładzie banerów wyborczych zawieszonych choćby przy ulicy Mała Góra 12 
oraz przy Osiedlu Złotego Wieku 75a. W związku z powyższym wnoszę o:

1. Bezzwłoczne usunięcie z przestrzeni publicznej wszystkich nielegalnie wywieszonych 
banerów wyborczych oraz wszczęcie postępowań administracyjnych wobec właścicieli 
posesji oraz podmiotów (komitetów wyborczych) odpowi
wymaganych zgód. 

2. Wyjaśnienie, czy obecne przepisy dopuszczają wieszanie plakatów wyborczych na nośnikach 
informacyjnych rad dzielnic. Według mojej wiedzy takie działanie nie jest dozwolone, 
co jeszcze bardziej podkreśla k
nielegalnego umieszczania materiałów wyborczych.

3. Usunięcie plakatów wyborczych
Wzgórza Krzesławickie oraz dopilnowanie, aby w przyszłości wszelkie dzi
z prawem miejscowym i uchwałą krajobrazową.

Brak rozporządzenia regulującego dozwolone miejsca i formę rozwieszania reklam wyborczych 
powoduje, że obowiązująca uchwała krajobrazowa musi być w pełni respektowana. W praktyce 
oznacza to możliwość egzekwowania surowych sankcji wobec osób nieprzestrzegających przepisów. 

Kraków, dnia 12

Szanowny Pan  
Prezydent Miasta Krakowa
Aleksander Miszalski

 

Interpelacja 

ielegalnych banerów wyborczych w Krakowie

Zwracam się z prośbą o natychmiastowe podjęcie działań związanych z 
wywieszaniem banerów wyborczych na terenie Miasta Krakowa. Zgodnie z zapisami uchwały 
krajobrazowej obowiązującej na terenie naszego miasta, tego rodzaju reklamy i banery, w ty
materiały wyborcze, mogą być umieszczane wyłącznie w sposób przewidziany przepisami prawa lub 
na podstawie stosownego rozporządzenia. 

W ubiegłorocznych wyborach samorządowych ówczesny Prezydent wydał specjalne rozporządzenie 
umożliwiające komitetom wyborczym legalne wywieszanie banerów wyborczych. Jednakże 
do chwili obecnej Pan Prezydent nie wydał analogicznego rozporządzenia, co oznacza
materiały wyborcze rozwieszone na terenie Krakowa bez stosownego zezwolenia naruszają zapisy 

Sytuację tę widać na przykładzie banerów wyborczych zawieszonych choćby przy ulicy Mała Góra 12 
ku 75a. W związku z powyższym wnoszę o: 

Bezzwłoczne usunięcie z przestrzeni publicznej wszystkich nielegalnie wywieszonych 
oraz wszczęcie postępowań administracyjnych wobec właścicieli 

posesji oraz podmiotów (komitetów wyborczych) odpowiedzialnych za ich umieszczenie bez 

, czy obecne przepisy dopuszczają wieszanie plakatów wyborczych na nośnikach 
informacyjnych rad dzielnic. Według mojej wiedzy takie działanie nie jest dozwolone, 
co jeszcze bardziej podkreśla konieczność natychmiastowego reagowania na przypadki 
nielegalnego umieszczania materiałów wyborczych. 
Usunięcie plakatów wyborczych z tablic informacyjnych Rady i Zarządu Dzielnicy XVII 
Wzgórza Krzesławickie oraz dopilnowanie, aby w przyszłości wszelkie dzi
z prawem miejscowym i uchwałą krajobrazową. 

Brak rozporządzenia regulującego dozwolone miejsca i formę rozwieszania reklam wyborczych 
powoduje, że obowiązująca uchwała krajobrazowa musi być w pełni respektowana. W praktyce 

liwość egzekwowania surowych sankcji wobec osób nieprzestrzegających przepisów. 

 
 

Kraków, dnia 12.03.2025 

Prezydent Miasta Krakowa 
Aleksander Miszalski  

w Krakowie 

Zwracam się z prośbą o natychmiastowe podjęcie działań związanych z nielegalnym 
. Zgodnie z zapisami uchwały 

krajobrazowej obowiązującej na terenie naszego miasta, tego rodzaju reklamy i banery, w tym 
materiały wyborcze, mogą być umieszczane wyłącznie w sposób przewidziany przepisami prawa lub 

W ubiegłorocznych wyborach samorządowych ówczesny Prezydent wydał specjalne rozporządzenie 
wywieszanie banerów wyborczych. Jednakże  

do chwili obecnej Pan Prezydent nie wydał analogicznego rozporządzenia, co oznacza, że wszystkie 
materiały wyborcze rozwieszone na terenie Krakowa bez stosownego zezwolenia naruszają zapisy 

Sytuację tę widać na przykładzie banerów wyborczych zawieszonych choćby przy ulicy Mała Góra 12 

Bezzwłoczne usunięcie z przestrzeni publicznej wszystkich nielegalnie wywieszonych 
oraz wszczęcie postępowań administracyjnych wobec właścicieli 

edzialnych za ich umieszczenie bez 

, czy obecne przepisy dopuszczają wieszanie plakatów wyborczych na nośnikach 
informacyjnych rad dzielnic. Według mojej wiedzy takie działanie nie jest dozwolone,  

onieczność natychmiastowego reagowania na przypadki 

z tablic informacyjnych Rady i Zarządu Dzielnicy XVII 
Wzgórza Krzesławickie oraz dopilnowanie, aby w przyszłości wszelkie działania były zgodne  

Brak rozporządzenia regulującego dozwolone miejsca i formę rozwieszania reklam wyborczych 
powoduje, że obowiązująca uchwała krajobrazowa musi być w pełni respektowana. W praktyce 

liwość egzekwowania surowych sankcji wobec osób nieprzestrzegających przepisów.  



 

 
Ignorowanie tych przepisów prowadzi do zaśmiecania przestrzeni miejskiej i podważa autorytet 
prawa, a zarazem naraża mieszkańców na nieestetyczne, niepożądane przez mieszkańców
wyborcze. 

Liczę na Pana szybką interwencję w tej sprawie oraz na przedstawienie informacji o podjętych 
działaniach w celu wyeliminowania tego rodzaju nieprawidłowości.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z wyrazami szacunku, 

 
Rafał Zawiślak  
Radny Miasta Krakowa 

Ignorowanie tych przepisów prowadzi do zaśmiecania przestrzeni miejskiej i podważa autorytet 
prawa, a zarazem naraża mieszkańców na nieestetyczne, niepożądane przez mieszkańców

Liczę na Pana szybką interwencję w tej sprawie oraz na przedstawienie informacji o podjętych 
działaniach w celu wyeliminowania tego rodzaju nieprawidłowości. 

 

Ignorowanie tych przepisów prowadzi do zaśmiecania przestrzeni miejskiej i podważa autorytet 
prawa, a zarazem naraża mieszkańców na nieestetyczne, niepożądane przez mieszkańców materiały 

Liczę na Pana szybką interwencję w tej sprawie oraz na przedstawienie informacji o podjętych 


